

MENZAHIRKAN NILAI KEMASYARAKATAN

Di saat memperingati perjalanan kami selama 30 tahun, kami meneruskan komitmen untuk menzahirkan nilai kemasyarakatan sambil memberi impak positif kepada pelbagai komuniti di seluruh Malaysia. Pada tahun 2023, kami tetap berdiri teguh dalam menyumbang kepada usaha membangunkan hasil sosioekonomi utama bagi memajukan komuniti kami, membangunkan kapasiti dan membina sebuah negara yang berdaya tahan.

Inisiatif ini dijalankan melalui sayap pelaksana kami, iaitu Yayasan Hasanah, Yayasan Khazanah, Institut Penyelidikan Khazanah, Think City Sdn Bhd dan Taman Tugu Project Development Sdn Bhd. Selain itu, kami terlibat secara langsung dalam bidang tertentu seperti Galeri Khazanah dan Program Residensi Khazanah.

Untuk meningkatkan sumbangan kami kepada masyarakat di bawah tonggak Membina Kapasiti dan Komuniti Berdaya Maju, unit Pemantauan dan Penjajaran Nilai Masyarakat (SMA) kami ditugas untuk memastikan kemantapan misi kami dan kesejajarannya dengan pelaksanaan inisiatif nilai kemasyarakatan kami, bagi membolehkan kami mencapai impak positif jangka panjang.



2023 menandakan satu dekad kewujudan Yayasan Hasanah (YH) sebagai yayasan utama dalam sektor kedermawanan di Malaysia. Bergerak melangkaui amal kebajikan tradisional untuk memberi tumpuan kepada keadilan sosial untuk rakyat, YH telah memberi impak kepada lebih 2.9 juta orang dari semua lapisan masyarakat sejak penubuhannya pada 2015.

▶ **MENDEKATI**
475,624 ORANG

melalui program yang kami sokong
(Jumlah sejak 2015: 2.9 juta)

▶ **108**
PROGRAM BAHARU
di seluruh Malaysia
(Jumlah sejak 2015: 748)

▶ **RM245.2** JUTA
DANA DIURUS

melalui rakan-rakan kongsi kami
(Jumlah sejak 2015: RM 1.6 bilion)

▶ **232**
RAKAN STRATEGIK
di seluruh Malaysia
(Jumlah sejak 2015: 527)



▶ Keluarga Orang Asli Bateq dari Kampung Cangkung, Pahang, menyokong anak-anak mereka dalam program Kelas Literasi Rimba Bateq oleh Yayasan Food Bank Malaysia. Inisiatif ini memberi motivasi kepada 34 kanak-kanak yang bersemangat untuk bersekolah dan disokong oleh YH dengan kerjasama Kementerian Kewangan (MOF) melalui Geran Khas Hasanah (HSG).

MENZAHIRKAN NILAI KEMASYARAKATAN

Kerjasama dengan Kementerian Kewangan



► Kenali Luciana Majana, Jamineh Lonius, dan Beatrice Jaimis dari Tambunan, Sabah. Sebagai petani mahir, mereka menanam dan menjual tanaman seperti halia, buah-buahan dan sayur-sayuran di pasar setempat. Selepas menyertai latihan usahawan Good Shepherd Services, mereka kini memproses dan membungkus produk seperti buah-buahan kering dan teh halia, lantas meningkatkan pendapatan dan kemahiran kepimpinan mereka. Para petani ini disokong oleh Yayasan Hasanah dan MOF melalui HSG.

Pada tahun 2023, YH melancarkan Geran Khas Hasanah (HSG) 2023 dengan kerjasama Kementerian Kewangan (MOF). Program geran yang diperluaskan ini menyokong lebih ramai rakan kongsi merentasi isu kemasyarakatan dan alam sekitar di Malaysia. Ia memantapkan sokongan terhadap kesihatan mental di sekolah, meningkatkan potensi pendapatan untuk Orang Kurang Upaya, melonjakkan peluang sosioekonomi untuk masyarakat Orang Asli, dan menyokong inisiatif kitar semula yang lestari dalam kalangan belia. Sokongan berterusan MOF melalui HSG 2023 telah memberi impak yang besar kepada semua lapisan masyarakat.

Penyelesaian inovatif, menangani isu di akar umbi



► Puan Rahimah Muda, peserta program "Penanam Cacat Penglihatan" yang dilaksanakan oleh Pertubuhan Orang Cacat Penglihatan Terengganu. Sehingga kini, para peserta telah menuai sejumlah 387 kg tembikai secara kolektif. YH menyokong inisiatif ini dengan kerjasama MOF melalui HSG.

Dalam salah satu daripada sekian banyak program sara hidup di seluruh negara yang disokong oleh YH dan MOF, Program Penanam Cacat Penglihatan di Terengganu melatih individu cacat penglihatan untuk mengusahakan tanaman Tembikai Manis Terengganu, yang berhasil menjana pendapatan dan sehingga kini telah menuai sejumlah 387 kg buah. Inisiatif ini mencabar stigma yang menyelubungi isu cacat penglihatan, meluaskan pilihan kerjaya bagi golongan cacat penglihatan, serta menginspirasi perspektif baharu dalam memperkasa komuniti rentan yang lain, terutamanya golongan B40 di negara ini.



► Legasi Kraf Tangan: Anugerah Benang Emas Hasanah (HGTA), yang disokong oleh MOF, memberi penghormatan kepada pakar kraf tangan Malaysia, seperti penenun Sarawak berusia 93 tahun, Ibu Ngot, yang terkenal dengan tikar Bergerang yang begitu halus seni buatannya.

Dengan kerjasama rakan kongsi dalam pelbagai ekosistem, semangat inovatif telah melangkaui ke bidang tumpuan yayasan yang lain. Pada 2023, Anugerah Benang Emas Hasanah (HGTA) memberi contoh kepada pendekatan ini yang dilancarkan oleh YH dengan kerjasama MOF. Inisiatif kedermawanan ini memberi penghormatan kepada artisan tekstil tempatan dan mengintegrasikan mereka ke dalam industri arus perdana, lantas meningkatkan potensi komersial dalam kraf mereka di samping dapat memelihara seni, warisan dan budaya. Dalam penampilan sulungnya, HGTA 2023 menerima 168 penyertaan dalam pelbagai bentuk seni tekstil dari seluruh pelosok negara.

MENZAHIRKAN NILAI KEMASYARAKATAN



- ▶ Pelajar Pembimbing Rakan Sebaya (PRS) yang terlatih di SMK Badak, Kelantan, melalui program HOPE oleh BTOP Wellness, disokong oleh YH dengan kerjasama MOF menerusi HSG. Berpaksikan latihan holistik, termasuk penglibatan ibu bapa, HOPE memperkasa pelajar PRS untuk mencorak perubahan dalam komuniti mereka.

Demikian jugalah usaha kami dalam isu kesihatan mental di sekolah yang telah menghasilkan pelbagai model intervensi, memperkasa pelajar, para pendidik dan ibu bapa untuk menangani wabak tersembunyi ini dan mencabar stigma tentang kesihatan mental. Bersama-sama rakan kongsi, kami membangkitkan kesedaran dan mempromosi kesihatan dan kesejahteraan psikologi di sekolah dengan menyediakan akses kepada perkhidmatan dan intervensi. Pada tahun 2023, seramai 4,718 pelajar dan 3,290 kaunselor serta guru telah dilatih tentang Pertolongan Cemas bagi Kesihatan Mental dan Sokongan Psikososial untuk membantu belia di sekolah.

Ruang permainan selamat untuk belia, Gelanggang Cruyff ke-8 dibina di Malaysia



- ▶ Anak tempatan di Gelanggang Cruyff yang baru dibina, di FELDA Trolak Selatan, Perak. Sejak 2012, siri Gelanggang Cruyff di Malaysia, yang dibiayai dan dibangunkan oleh YH, telah berkembang merangkumi 8 buah gelanggang di seluruh negara, dengan 7 lagi gelanggang yang aktif.

Sementara itu, YH terus membangunkan siri Gelanggang Cruyff di Malaysia, yang menyediakan ruang permainan yang selamat dan boleh diakses oleh belia dan individu kurang upaya. Gelanggang Cruyff baharu di FELDA Trolak Selatan, Perak adalah yang ke-8 di seluruh negara, menyertai gelanggang di Johor, Pahang, Kelantan, dan tiga lagi di kawasan bandar berpendapatan rendah di Kuala Lumpur.

Biasiswa Khazanah memupuk pemimpin masa depan



- ▶ Dawn Scholastica Adrian, antara penerima biasiswa Khazanah Lestari, yang membolehkan bakat tempatan yang cemerlang melanjutkan pelajaran dalam pembangunan mampan dan mengasah kemahiran kepimpinan.

Menerusi program biasiswa Khazanah yang berprestij ini, melalui cabang biasiswa kami, Yayasan Khazanah, kami terus menyokong golongan muda yang luar biasa, dengan tujuan menzahirkan sepenuhnya potensi mereka serta memupuk bakat yang diperkasa, tersedia untuk masa hadapan. Pada tahun 2023, kami menganugerahkan 115 biasiswa kepada individu cemerlang di Malaysia dan menyediakan 200 geran pengajian kepada pelajar sekolah menengah.

MENZAHIRKAN NILAI KEMASYARAKATAN



► Anshula Pooja Lactmanan @ Rajan, penerima Biasiswa Global Khazanah 2023



► Syahmi Fadhil Wafi Shahrudin, penerima Anugerah Sebutan Khas 2023

Memperkasa pemimpin dalam komuniti demi impak yang mampan



► Masyarakat Orang Asli Temiar di Kampung Sungai Tonggang merubah kampung mereka menjadi destinasi ekopelancongan yang dipanggil 'Kayuh D' Tonggang. Program oleh Global Environment Centre (GEC) ini disokong oleh Yayasan Hasanah dengan kerjasama MOF melalui HSG.

Yayasan ini juga mengiktiraf pertumbuhan ketara beberapa pemimpin masyarakat pada tahun ini, didorong oleh program yang disokong YH. Sebagai contoh, masyarakat Orang Asli Temiar di Perak, yang diketuai oleh Tok Batin, berjaya mengubah kampung mereka menjadi kawasan tumpuan ekopelancongan. Inisiatif ini telah mewujudkan peluang pendapatan yang mampan, menjana hasil hampir RM40,000 dalam tempoh tujuh bulan selepas pelancarannya.